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ZAGREB - Nezavisni sindikat znanosti i visokog 
obrazovanja upozorio je danas da je odlukom Ustavnog 
suda o poništenju zakonske odredbe o pravnoj 
integraciji sveučilišta do kraja 2007. još jednom 
spriječena integracija sveučilišta te da se pritom pravna 
struka koristila za parcijalne interese.  

Predsjednik Sindikata Krunoslav Pisk rekao je na 
konferenciji za novinare da je nedavna odluka Ustavnog 
suda nekvalitetna i štetna te da će biti kočnica u 
implementaciji Bolonjskog procesa.  

Upitao se što bi se dogodilo u Bruxellesu da je Hrvatska 
došla s pozicijom ukinutog procesa integriranja 
sveučilišta i bi li u tom slučaju bilo zatvoreno poglavlje o
visokom obrazovanju.  

Predsjednik Velikog vijeća Sindikata znanosti Vilim Ribić 
rekao je da formalno nitko sa sveučilišta nije podnio 
ustavnu tužbu, no, ocjenjuje da je iz rukopisa tužbe 
vidljivo da iza nje stoji krug ljudi sa zagrebačkog 
Pravnog fakulteta. Pritom je naveo dekana Pravnog 
fakulteta Josipa Kregara, profesora ustavnog prava 
Branka Smerdela i suca Ustavnog suda Željka 
Potočnjaka.  

"Nemamo dokaze ali imamo indicije da oni stoje iza 
tužbe", rekao je Ribić i pritom pozvao profesora 
Smerdela da kaže je li to točno i je li on sastavio tužbu. 

Ribić je ustvrdio da se krug ljudi s Pravnog fakulteta 
oduvijek odupirao integraciji sveučilišta jer se boje da 
će time fakultet izgubiti svoje prihode.  

No, integracija omogućuje mobilnost nastavnika i 



zajedničke projekte, tvrde u sindikatu, napominjući da 
pravnu osobnost fakuleta uz Hrvatsku ima još samo 
Srbija te da je mariborski Pravni fakultet, za razliku od 
zagrebačkog, bio inicijator ukidanja pravne osobnosti 
fakulteta.  

U Sindikatu smatraju da Učilište za obrazovanje odraslih
Amakreba, koje je formalno podnijelo tužbu, nije 
kompetentno.  

Komentirajući obrazloženje Ustavnog suda po kojem 
sporna odredba ne ispunjava zahtjeve načela vladavine 
prava i sadrži nejasan i određen pojam pravnog 
integriranja sveučilišta, Ribić je rekao da bi 80 posto 
zakona palo pred sudom jer je nejasno.  

On smatra da dio ustavnih sudaca nije dorastao svom 
poslu. "Tamo sjede čudni ljudi koji su govorili da novac 
nije imovina", kazao je.  

U Sindikatu su naveli da je Zakon o znanstvenoj 
djelatnosti i visokom obrazovanju trebao razmatrati 
spornu odredbu te da je ona sad ukinuta kako se to ne 
bi moglo učiniti. Smatraju i da je odredba namjerno 
ukinuta u sjeni odluke Ustavnog suda o ukidanju 
privilegiranog upisa djece branitelja kako bi se 
amortizirao negativan učinak.  

(Hina) 

 
  

 


